
 

Referat af kredsrådsmøde i Fredericia den 26. maj 2021 
 

1. Velkomst  

 

2. Den aktuelle situation i Sydøstjyllands Politi og Dansk Politi, herunder 

- covid-situationen i løbet af sommeren 

Jørgen Abrahamsen oplyste, at kriminaliteten samlet set falder kontinuerligt og at der generelt kan 

konstateres en kriminalitetsforskydning, hvor eksempelvis antallet af anmeldelser om IT-kriminalitet 

og personfarlig kriminalitet, herunder vold mod offentligt ansatte, er stigende og antallet af indbrud 

er faldende.  

 

Han orienterede dernæst om den ny flerårsaftale og dennes betydning internt i politiet og eksternt for 

borgere og samarbejdspartnere. Han oplyste herunder bl.a., at der i politikredsen skal etableres to 

nærpolitistationer i henholdsvis Hedensted og Grindsted, om tildelingen af ekstra beredskab til 

patruljekørsel fredag og lørdag og ressourceallokeringen til anklagemyndigheden.  

 

Han bemærkede endvidere, at Sydøstjyllands Politi har rigtig gode erfaringer med det gode 

samarbejde i LBS-regi, hvor man også er i dialog om den præventive tilgang til håndtering af covid-

situationen. Hos politiet vil man i løbet af sommeren have fokus på adfærdsregulerende og 

smitteforebyggende tiltag. 

 

Planlægning og afvikling af kommende arrangementer i løbet af sommeren blev drøftet, ligesom der 

blev talt om den generelle håndtering af retningslinjerne i forbindelse med åbningen af samfundet, 

herunder vigtigheden af at være opmærksom på udfordringer og løbende imødegåelse heraf. 

 

 

3. Nyt fra kommunen ved Borgmesteren 

Steen Wrist kvitterede for et godt samarbejde med Sydøstjyllands Politi.  

 

 

4. Drøftelse af: 

- politiets involvering i sager om genopdragelsesrejser 



 

Jørgen Abrahamsen oplyste, at man på landsplan har konstateret, at politiet ikke nødvendigvis er 

informeret om sager vedrørende genopdragelsesrejser i det ønskede omfang, og han opfordrede til 

at kommunen, som led i det tætte samarbejde, deler en eventuel aktuel viden herom med politiet 

 

- byplanlægning og Kanalbyen 

Jørgen Abrahamsen understregede betydningen af at være en kommune med risikovirksomheder og 

de udfordringer der kan være forbundet hermed. Der blev talt om den aktuelle udviklingsplan for 

Kanalbyen og VVM-redegørelsen fra 2012. 

 

René Olesen bemærkede, at man afventer en opdatering af risikoberegningerne for Shell 

Havneterminal. Der kan forventes en ændring i risikobilledet, og man kigger derfor på hvorledes man 

kan arbejde med eksempelvis støjafskærmning med risikodæmpende effekt og anvendelse og 

udvikling af volden. Der blev talt om vigtigheden af sikkerheds- og evakueringsaspektet i forhold til 

den løbende udvikling af Kanalbyen.  

 

- Korskærparken 

Den aktuelle situation i Korskærparken og politiets operative og mere langsigtede indsats i området 

blev drøftet. Steen Wrist oplyste om projekterne i Korskærparken. Jørgen Abrahamsen tilkendegav, 

at Sydøstjyllands Politi støtter op om og deltager i de omtalte projekter.  

 

5. Almindelig kriminalitetsstatistik, herunder ungdomskriminalitetsstatistik 

Jørgen Abrahamsen gennemgik den udleverede kriminalitetsstatistik for Fredericia Kommune. Han 

henledte opmærksomheden på, at der generelt kan ses et fald i kriminalitetsbilledet, ligesom han 

bemærkede, at antallet af sager om indbrud i beboelse og tyveri samt antallet af tvangsindlæggelser i 

kommunen er faldet. Endvidere gennemgik han antallet af sager om socialsøg, responstider og 

statistikken over de unges kriminalitet, herunder redegjorde han for hvilke kriminalitetstyper og -

tendenser, statistikken afspejler. Han bemærkede i den forbindelse, at der overordnet set er sket et 

fald i antallet af straffesager, hvilket er positivt. 

 

6. Eventuelt. 

Der var en drøftelse om færdselskulturen og politiets kontrolindsats på færdselsområdet. 

 



 

 

 

Jørgen Abrahamsen 

politidirektør 

 


